
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané,  

přijměte velké poděkování za vaší štědrost při Tříkrálové sbírce a především děkuji koledujícím dětem a jejich 

doprovodu. V naší obci se vybralo do pokladniček 32 604,-Kč.  

Co nás letos čeká?? Tak jako každý rok, máme i letos vytýčené plány a cíle, které bychom chtěli během roku 

uskutečnit. Bohužel některé z nich budou vyžadovat vaše pochopení a trpělivost.  

Kanalizace: Je na nás, abychom zajistili zdárné dokončení zkušebního provozu na ČOV a s vaším přičiněním i 

napojení zbývajících domácností na kanalizaci. V současné době je napojeno 87odběrných míst z Oldřiše a asi 

90 odběrných míst z Borové. ČOV funguje a odebírané vzorky vod mají dobré hodnoty. Je však stále v záběhu 

a i pracovníci na obsluhu se s ní učí.   

Silnice: Stále v současné době probíhají společná jednání ke koordinaci rekonstrukce silnice III tř. a opravy 

místních komunikací (vedlejších cest) po výstavbě kanalizace.  Nyní probíhají další přípravné práce v rámci 

celé akce, protože zhotovitele tlačí termíny, a proto se na silnici potkáváme s těžkými vozidly stavby a tím i 

omezením průjezdnosti. Výstavba nové opětné zdi pod zemědělským areálem na horním konci má velkou část 

za sebou. Pro zajímavost přikládáme z této stavby několik fotografií pro ty občany, kteří se na horní konec tak 

často nedostanou. V nejbližších dnech začnou přípravné práce na opěrné gabionové zdi a to tentokrát v úseku 

naproti Benešovým č. p. 98. Silnice III. třídy jsou majetkem Pardubického kraje a s tímto majetkem hospodaří 

organizace Správa a údržba silnic Pardubického kraje, která celou rekonstrukci zajišťuje. Zhotovitelem dle 

provedeného výběrového řízení je firma Swietelsky stavební s.r.o.  

Určitě jste si všimli označených stromů podél silnice ve střední a dolní části obce. Ty budou muset ustoupit 

prováděné rekonstrukci silnice. Výstavbou silnice by byl narušen jejich kořenový systém, a později by růstem 

kořenů nadzvedávaly zrekonstruovaný povrch silnice. Stromy, které budou pokáceny jsou ve vlastnictví 

majitelů dotčených pozemků a se stromy bude nakládáno tak, jak bylo s majiteli smluvně sjednáno. Práce na 

kácení budou probíhat v měsíci únoru a březnu, proto dbejte v této době zvýšené opatrnosti při průjezdu úseky 

kácení. Abychom nahradili ekologickou ztrátu, byla stanovena nová náhradní výsadba za tyto stromy. Nebude 

to okolo silnice v místě současných dřevin, ale bude to výsadba nové aleje ovocných stromů (jabloně, třešně, 

jeřáby) podél cesty od bývalého kravína na Přibylov. Věříme, že tento nový krajinný prvek bude přínosem jak 

pro ptactvo a ostatní faunu, tak pro turisty, kteří tuto trasu často využívají k výletům a procházkám a 

plnohodnotně nahradí pokácené dřeviny.  

Jen pro zajímavost přikládám historickou fotografii obce, na níž je vidět, že ani v dřívějších dobách nebylo 

kolem silnice tolik porostu… 

 

Periodický tisk územního samosprávného celku * ročník 2022  

            

http://www.oldris.cz/


 

 

Nový rok nezačal zrovna příliš optimisticky – jak z pohledu ekonomického (zdražování), politického (naše i 

světová politika nic moc), sociálního (omezování a restrikce kvůli covidu) tak i společenského (kultura a 

nálada ve společnosti také nic moc). Nenechme se však odradit a neklesejme na mysli. Přejeme všem občanům 

v novém roce 2022 pevné zdraví a nervy, pohodu a štěstí, ale i optimismus a radost i z maličkostí a to i přes 

množství negativních zpráv, které se na nás ze všech stran a sdělovacích prostředků valí. Společně to 

zvládneme!                                                                                                                 M. Serafin starosta 

 

 

 

 

 

 

Letošní koledníci Tříkrálové sbírky. Nebáli se covidu ani zimy a v pokladničkách přinesli úctyhodnou částku. 

Foto: V. Vajs 
 

Poděkování 
Děkuji členům SDH Oldřiš za snahu  ledovat  plochu našeho víceúčelového areálu, kterou jim neustále mařilo 

   nestálé počasí.  Na několik málo dní se jejich úsilí vyplatilo a led byl všem občanům k dispozici. Dle   

Předpovědi meteorologů nás čeká mrazivý únor, tak pevně doufám, ţe k bruslení bude ještě příleţitost.          

                                                                                                                                                                M. Serafin 

 

  



 

       Usnesení zastupitelstva obce, které se konalo 13. 12. 2021:  

Zastupitelstvo obce na svém jednání mimo jiné schválilo:  

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje prodej části obecního pozemku p.p.č. 2584/12 o výměře 99 m
2
, která 

vznikne oddělením pozemku z p.č. 2584/1 v k.ú. Oldřiš u Poličky dle přiloţeného geometrického plánu č. 617-

299/2019 z důvodu narovnání hraničních nesrovnalostí vzniklých digitalizací pozemků za cenu v místě a čase 

obvyklou pro prodávanou část pozemku, která činí 160,- Kč za 1m
2
. K ceně pozemku bude připočítán správní 

poplatek za vklad do katastru nemovitostí a poplatek za znalecký odhad ve výši 605,-Kč. Zastupitelstvo obce 

Oldřiš ukládá starostovi obce Oldřiš vypracovat návrh smlouvy podle bodu tohoto usnesení, tuto smlouvu 

jménem obce uzavřít a podat příslušnému katastrálnímu úřadu návrh na vklad vlastnického práva podle této 

smlouvy do katastru nemovitostí.  

-  Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje záměr prodat obecní pozemek p. č. 2584/4 v k.ú. Oldřiš u Poličky o 

výměře 33 m
2
 druh pozemku ostatní plocha. Cena bude stanovena trţní cenou v místě a čase obvyklou pro 

prodávaný pozemek 

-  Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje záměr prodat obecní pozemek p. č. 2058/3 v k.ú. Oldřiš u Poličky druh 

pozemku ostatní plocha, vyuţití ostatní komunikace s podmínkou, ţe bude při prodeji zřízeno věcné břemeno 

ve prospěch parcely p. č. 2587/1 s právem průchodu a přejezdu. Cena bude stanovena trţní cenou v místě a 

čase obvyklou pro prodávaný pozemek. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje sloţení inventarizačních komisí a plán inventarizace za rok 2021. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje finanční příspěvek z rozpočtu obce pro Oblastní charitu Polička k 

zajištění sociálních sluţeb ve výši 10 000,- Kč 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje úpravu návrhu rozpočtu, který byl zveřejněn na úřední desce 

v paragrafech o částky § 2212 silnice – 6 720 000,-Kč, § 4359 ost. sluţby soc. péče + 4 000,-Kč, 5512 poţární 

ochrana dobrovolná činnost + 20 000,-Kč.  Dále schvaluje rozpočet obce na rok 2022 jako schodkový 

v celkové výši příjmu 10 796 300,-Kč a celkové výši výdajů 14 080 180,-Kč krytý financováním z vlastních 

uspořených prostředků. 

-  Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2021 v navrhovaném znění     

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje výši poplatku 660,-Kč za osobu/rok 2022 za svoz a odstraňování 

komunálního odpadu, za svoz a odstranění nebezpečných odpadů, zajištění separovaného sběru a zpětného 

odběru vyřazeného elektro zařízení. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš vydává obecně závaznou vyhlášku obce Oldřiš, o místním poplatku za obecní 

systém odpadového hospodářství. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje vyřazení navrhovaného majetku obce z evidence z důvodu opotřebení 
(např. rozbitý kopírovací stroj, nepotřebné el. vysoušeče, nefunkční světelné řetězy z vánočního stromu, nefunkční čerpadlo atd.) 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš schvaluje aktualizaci akčního plánu v dokumentu Programu rozvoje obce Oldřiš 

 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš projednávalo záměr prodeje části obecního pozemku p. č. 1720 v  na základě 

individuální ţádosti o odkup. Při diskusi o prodeji předmětné části pozemku vznikly dva odlišné návrhy na 

usnesení, o kterých se hlasovalo. Část zastupitelů zastávala názor prodat pozemek, druhá část neprodávat 

z důvodu zanechání volného přístupu z místní komunikace, která je její součásti a můţe slouţit jako veřejný 

prostor, popř. by mohl být v budoucnu jakkoli vyuţít pro aktivity obce. Ţádné z usnesení nezískalo potřebnou 

většinu hlasů, a tedy nebylo ani jedno přijato.    

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš bere na vědomí poplatek za svoz a odstraňování komunálního odpadu, za svoz a 

odstranění nebezpečných odpadů, zajištění separovaného sběru a zpětného odběru vyřazeného elektro zařízení 

ve výši 852 Kč včetně DPH 15% od společnosti LIKO SVITAVY a.s. 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš bere na vědomí rozpočty a rozpočtové výhledy dobrovolných svazků obcí, kterými 

je naše obec členem 

- Zastupitelstvo obce Oldřiš bere na vědomí termín schůzky se zhotovitelem na opravy místních komunikací, 

která se koná 26. 1. 2022.   
 

Tyto informace jsou uváděny z důvodu přehlednosti a ochrany osobních údajů ve zkrácené formě, kaţdý občan má právo nahlédnout do zápisů ze 

zasedání a zjistit tak veškeré podrobnosti o průběhu zasedání a schválených usneseních. Rozpočtová opatření jsou zveřejněna na webových stránkách 

obce www.oldris.cz/úřední deska/rozpočet obce a hospodaření obce 

 

 

http://www.oldris.cz/úřední%20deska/rozpočet


 

 Fotografie z výstavby opětné zdi pod zemědělským areálem... 

                                                                 7. 11. 2021                                     23. 11. 2021 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                       Kdyby někdo hledal tekoucí potok tak vězte, ţe  

                                                                                                       na celý tok Černého potoka stačí ta oranţová  

                                                                                                       trubka, která vodu odvádí mimo stavbu. Ještě pár                           

                14. 1. 2022             let sucha a nebude co odvádět . 

                                                                                                       Za fotografickou dokumentaci děkujeme Pavlu  

                                                                                                       Trojákovi jr.       

            ------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Hokejové derby 

V sobotu 22. 1. 2022 se odehrála po dlouhých čtyřech letech odveta hokejového utkání mezi Oldřiší a 

Borovou na zimním stadionu v Poličce. Tentokrát utkání ovládli hráči Borové a přesvědčivě utkání vyhráli. 

To nenechalo oldřišské borce chladnými a vypadá to na odvetu….    

          

 

 

 

 

 

                        

                                                                                                                                                                                                                                          

                      FOTO: Lucie Kvapilová 

 



 

Informace z úřadu:  

     Odstávka elektrické energie: 

10. 2. 2022, 8:00-12:00 

Oldřiš: č. p. 3, 5, 10, 15-28, 63, 128, 129, 130, 134, 141, 

177, 194, 215, 222, 223, 240, 245, 253 

č. ev. 1, 7, parcelní č. 2663 
 

      Statistika obyvatel obce k 1. 1. 2022  

      Celkem obyvatel k 1.1.2022 643 – tj. o 5 méně neţ v  

 roce 2021.  Průměrný věk: 43,4 

 Přihlášení k trvalému pobytu 10 obyvatel, odhlášeno 12      

 Úmrtí v roce 2021 – 7 občanů: 5 muţů, 2 ţeny 

 Narození v roce 2021 – 4 děti: 3 kluci a 1 holčička   

 Jeden občánek se koncem roku narodil v zahraničí, ale   

 v oficiální evidenci ještě není veden a bude 

 započítán do r. 2022.        

 

Informace z Finančního úřadu 

Finanční úřad pro Pardubický kraj zveřejňuje telefonní 

čísla, na kterých nabízí informace a pomoc s vyplněním 

daňových přiznání k dani z nemovitých věcí, tak abyste 

nemuseli podstupovat rizika spojených s dopravou a 

osobní přítomností na FÚ. 

Ve věcech daně z nemovitých věcí se vám zaměstnanci 

FÚ Svitavy budou věnovat do 7. února 2022 na telefonu 

461/553 111 a to v časech pondělí, středa 8.00-16.30,  

úterý, čtvrtek 8.00-15.00 a v pátek 8.00-13.30 hod.  

                        

                         * * * * * * * * * * * * *   

Otvírací doba a kontakt na poštu v Borové 

Pondělí: 11.00 do 12.00   a  od 13.00 do 18.00 hod 

Úterý:      8.00 do 12.00   a  od 13.00 do 15.00 hod 

Středa:   11.00 do 12.00   a  od 13.00 do 18.00 hod 

Čtvrtek:   8.00 do 12.00   a  od 13.00 do 15.00 hod 

Pátek:      8.00 do 12.00   a  od 13.00 do 15.00 hod  

 

Telefon: 9542 56982 

 

 

 

  

Děti do 15 let 
    

89 
  

Děti 15-18 let 17 
  

Dospělí 538 
        

chlapci     45   chlapci 11   muţi 282 

dívky     44   dívky 6   ţeny 255 

Děti 6 a 7 let     9                 

Děti do 3 let     18                 

Poplatky v roce 2022 
Základní informace k poplatkům:   

 

Platba za odpad a psy: č. účtu: na 

který lze platby zaslat:   

1231377379/0800  
 

Do poznámky uveďte účel platby 

a jméno. 
 

Platby je moţné uhradit i v kanceláři 

OÚ v Oldřiši, a to jak v hotovosti, 

tak i platební kartou.   

 

Poplatek za svoz odpadu:  

660,- Kč/ osoba. Chataři, chalupáři 

a majitelé nemovitosti, ve které není 

nikdo hlášen k pobytu, platí za 

objekt 660,- Kč.  

Splatnost poplatku je do 30. 6. 2022. 

Osvobozené je kaţdé 3. a další 

nezaopatřené (tj. studující) dítě 

v rodině a děti narozené v roce 2022.  

 

Poplatek za psa: 100,- Kč/pes.  

Splatnost poplatku je do 31. 3. 2022. 

 

Více informací k poplatku bylo 

uvedeno v minulém zpravodaji č. 

12/2021.  

Děkujeme všem, kteří platí řádně 

a včas. 

 
Testování v Borové 

Tuto neděli 30. 1. 2022 je moţné se nechat otestovat na 

onemocnění Covid-19 a to v OBŘADNÍ SÍNI 

V BOROVÉ č. p. 107 od 09:00 -15:00 hodin, nabídka 

platí pro všechny zájemce, i z okolních obcí. 

Testovat se bude PCR metodou - výtěrem z úst. 

Výsledky obdrţí všichni v pondělí během dopoledne. 

Kdo se muţe testovat zdarma: 

-všechny děti do 18 let 

-nárok na 5 bezplatných PCR testů měsíčně má 

pojištěnec, který si o test poţádá a prokáţe se 

certifikátem o očkování (uběhlo 14 dní od dokončení 

očkování) a nebo ten, který je očkovaný  jednou 

dávkou. Dále o test můţe poţádat pojištěnec se 

záznamem v ISINu o kontraindikaci proti očkování, 

který zadává ošetřující lékař. Pokud člověk nemá 

nárok, můţe si test zaplatit jako samoplátce za cenu 

814 Kč. V případě dotazů kontaktujte pana Kratochvíla 

tel. 607426784. 

 



 

Informace pro pacienty MUDr. Grodla:  

Dr. Grodl nebude v ordinaci přítomen od 7. do 22. února a to z důvodu jeho účasti jako lékaře české 

olympijské výpravy do Pekingu 2022. Bude se starat o naše rychlobruslaře, krasobruslaře, hráče curlingu a 

budu k ruce a pomoci lékařům hokejistů a hokejistek. Po dobu jeho nepřítomnosti bude v ordinaci 

v ordinačních hodinách sestřička a obvyklé odběry se budou provádět. Z Číny bude Dr. Grodl posílat recepty 

na léky, zahajovat a ukončovat neschopenky a zakládat karantény a testy na PCR při onemocnění Covid-19. 

V nutných případech zastupuje MUDr. Jaroslava Zahnášová, její ordinační hodiny a kontakty jsou k nalezení 

na webových stránkách ordinace. 

* * * * * 

Mudr. Dagmar Švecová nebude v Borové ordinovat 27. 1. - 10. 2. 2022 

 

Termíny zubní lékařské pohotovostní služby od 1. 1. 2022 - 30. 4. 2022 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přehled pohotovostních služeb 
 

Svitavy 

dospělí 
poliklinika, Kollárova 22, Svitavy,      

 tel.: 461 569 239 

Pá x 

So,Ne,sv. 9:00 - 17:00 

děti a 

dorost 

poliklinika, Kollárova 22, Svitavy,    

tel.: 461 569 270 

Po-Pá x 

So,Ne,sv. 8:00 - 18:00 

lékárna   
Po-Pá x 

So,Ne,sv. x 

    Zdroj:www.pardubickykraj.cz 

  

TERMÍN TITUL PŘÍJMENÍ JMÉNO ADRESA ZZ TELEFON 

1.-2.1.2022 MUDr. Kašparová Leona Polička, Růţová 195 775 724 524 

8.-9.1.2022 Lékař stomatolog Kononenko Oleksandr Litomyšl, Mariánská 1137 461 614 614 

15.-16.1.2022 MUDr. Kossler Pavel Polička, Haškova 445 461 724 369 

22.-23.1.2022 MUDr. Králová Zdena Litomyšl, Druţstevní 69 461 100 497 

29.-30.1.2022 MUDr. Krpčiar Patrik Litomyšl, Nerudova 207 461 619 670 

5.-6.2.2022 MUDr. Kučerová Marta Polička, Smetanova 55 461 724 635 

12.-13.2.2022 Lékař stomatolog Kutsenka Mykola Litomyšl, Nerudova 207 461 619 670 

19.-20.2.2022 MDDr.  Martinec Vojtěch Litomyšl, J. E. Purkyně 1150 461 615 402 

26.-27.2.2022 MDDr. Novák  Peter Dolní Sloupnice 188 465 549 236 

5.-6.3.2022 MUDr. Oliva Vladimír Litomyšl, Mariánská 1137 461 614 614 

12.-13.3.2022 MUDr. Sejkorová Jitka Polička, Husova 25 606 202 501 

19.-20.3.2022 MDDr.  Kotlárová Michaela Sarah Litomyšl, Mariánská 1137 461 614 614 

26.-27.3.2022 MUDr. Ševčík Stanislav Polička, 1. máje 607 461 724 423 

2.-3.4.2022 MUDr. Švecová Dagmar Litomyšl, Šmilovského 1122 461 613 663 

9.-10.4.2022 MDDr.  Martinec Barbora Litomyšl, J. E. Purkyně 1150 461 615 402 

15.4.2022 MUDr. Adamcová  Markéta Polička, Hegerova 373 461 725 987 

16.-17.4.2022 MUDr. Adamec Stanislav Polička, Hegerova 373 461 725 987 

18.4.2022 MUDr. Burešová Ivana Litomyšl, Smetanovo nám. 97 461 614 569 

23.-24.4. 2022 MUDr. Cacek  Tomáš Trstěnice 184 461 634 157 

Litomyšl      

dospělí areál nemocnice - přízemí budovy N,  

tel.: 461 655 319 

Po-Pá x 

So,Ne,sv. 8:00 - 13:00 

děti a 

dorost 
areál nemocnice - budova P,          

tel.: 461 655 258 

Po-Pá x 

So,Ne,sv. 8:00 - 13:00 

lékárna 
nemocniční lékárna Litomyšlské nemocnice a 

lékárny dle rozpisu ve městě 

Po-Pá 7:00 - 16:30 

Čt 7:00 - 18:00 

So,Ne,sv. 8:00 - 13:00 



 

Činnost Jednotky Sboru dobrovolných hasičů Oldřiš za rok 2021 

        Váţení spoluobčané, 

informujeme vás o činnosti Jednotky Sboru dobrovolných hasičů Oldřiš v roce 2021, jejímţ zřizovatelem je 

Obec Oldřiš. 

Jednotka je neustále připravena kdykoliv vyjet na pomoc bliţním při záchraně osob či majetku, nebo pro 

případnou technickou pomoc. Proto se pravidelně její členové scházejí v hasičské zbrojnici, aby udrţovali 

techniku neustále připravenou pro zásah. Také absolvují povinnou periodickou přípravu členů a povinnou 

pravidelnou odbornou průpravu. K dalším nezbytným výcvikům patří ten s dýchacími přístroji a kondiční jízdy 

se zásahovými vozy. Díky zrekonstruované hasičské zbrojnici má jednotka dostatečný prostor a výborné zázemí 

pro všechnu tuto výše uvedenou nutnou činnosti.  

 

Jednotka vyjížděla v roce 2021 k těmto událostem: 

 10. 04. 2021 – Požár – lesní porost v obci Telecí 

 08. 07. 2021 – Odstranění nebezpečných stavů – stékající voda ze střechy na schodiště panelového domu 

při prudké bouřce v obci Hlinsko 

 05. 10. 2021 – Technická pomoc – likvidace nebezpečného hmyzu v obci Oldřiš 

 07. 10. 2021 – Taktické cvičení – Mateřská škola v obci Oldřiš, cvičení pro zdokonalení součinnosti 

jednotek SDH Oldřiš, HZS Polička a zaměstnanců Mateřské školy 

 

Další činnost jednotky v roce 2021: 

 Pravidelné brigády na kontrolu a údržbu techniky, školení s technikou (případně na aktuální téma) 

včetně příprav vozidel na STK – min. 1x – 2x měsíčně, dle potřeby i častěji 

 Pravidelný výcvik a školení s dýchací technikou – min. kaţdé 3 měsíce 

Všech 15 členů jednotky má způsobilost pro zásah v dýchací technice 

 Referentské školení řidičů – 1x ročně 

 Kondiční jízdy řidičů/strojníků vozidel CAS 15 Mercedes Benz a Ford Tranzit 

Další povinností je absolvování kondičních jízd, aby strojníci perfektně zvládali ovládání vozidel v případě 

potřeby 

 Pomoc členů jednotky na Moravě po tornádu 

Jednotka nebyla vyslána na Moravu operačním střediskem, ale domluvila se, ţe tam pojede část členů jako 

skupina dobrovolníků. 

Na Moravu vyrazili na pomoc po tornádu i další občané naší obce, většinou pár dní poté co se tam tornádo 

prohnalo, coţ dokazuje, ţe je mezi námi stále velký kus lidskosti a dokáţeme si i nadále navzájem pomáhat.   

Jednotka Sboru dobrovolných hasičů Oldřiš je tu zřízena pro pomoc občanům i obci, takţe vám kdykoliv ráda 

pomůţe. Pokud se nejedná o akutní událost a potřebujete pomoc jednotky, tak neváhejte kontaktovat starostu 

obce, případně velitele jednoty / druţstev (Luděk Oplištil st., Luděk Oplištil ml., Lukáš Lejhanec, Jakub 

Radiměřský).  

Jednotka je vybavena mj. vysavačem a prostředky pro likvidaci nebezpečného hmyzu, kalovým čerpadlem 

elektrickým a nově i motorovým, motorovou pilou, pytli a plničkou pro naplnění pískem či štěrkem na tvorbu 

protipovodňových zábran, sadou koncovek na hadice pro čištění kanálů tzv. „krtek“. 

Pokud se jedná o akutní událost, tak samozřejmě na nic nečekejte a neshánějte číslo na starostu či někoho 

z velitelů, ale volejte na tel. 150, případně 112. 

Ministerstvo vnitra - generální ředitelství HZS ČR (MV-GŘ) a Pardubický Kraj (PaK) kaţdý rok vypisují 

dotace pro Jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí, o které naše obec ţádá. 

Dotace z MV-GŘ byla letos vyuţita hlavně na opravu a údrţbu techniky včetně STK, školení a 4 páry nových 

zásahových rukavic. 

Dotací z PaK byl příspěvek na pořízení nového motorového kalového čerpadla. 

Dále bylo letos pořízeno vybavení na hašení poţárů v komínech za pomocí písku – tzv. „kominíček“ a také další 

nutné nové osobní ochranné pomůcky pro hasiče a drobné vybavení pro zásahy a udrţení akceschopnosti.  

 

 



 

 

 

  

 

 

 

 

 

 školení v hasičské zbrojnici – dýchací přístroje + teorie, foto: Jakub Radiměřský 

 

 

  

 

  

 

 

 

 

       30. 06 2021. - odjezd členů na pomoc Moravě po tornádu, foto: Jakub Radiměřský 

         

 

 

 

 

 

 

 

 

         

        10. 04. 2021 Požár lesní porost v obci Telecí, foto: Jakub Radiměřský 

 

 

 



 

 

Výjezd k požáru 10. 04. 2021 - lesní porost v obci Telecí, 

foto: Jakub Radiměřský 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

07. 10. 2021 – Taktické cvičení – Mateřská škola v obci Oldřiš, foto: Jakub Radiměřský 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I za rok 2021 patří velké poděkování všem členům jednotky za jejich čas strávený touto dobrovolnou činností 

a také jejich rodinám za pochopení a toleranci této činnosti. 

Jménem jednotky vám všem přejeme hlavně pevné zdraví a mysl v roce 2022 vám i nám přejeme, abychom se 

potkávali pouze u školení, cvičení, brigád, kultuře, atd., nikoliv při zásazích, protoţe vám přejeme jenom samé 

radostné události.                                                                               Za JSDH Oldřiš Jakub Radiměřský 

 

 

 



 

I v letošním roce budeme uveřejňovat články společnosti VHOS a.s, které se týkají vodního a 

kalového hospodářství, protoţe takto ucelené informace se nikde nedočtete . Téma prvního 

letošního příspěvku je o čistírnách odpadních vod a i kdyţ máme svoji ČOV, určitě se dočtete 

mnoho zajímavých informací….  

VODA – čistírna odpadních vod 
Čistírna odpadních vod (ČOV) je v obecném povědomí jakousi pračkou 

znečištěných vod, jejíţ výkon a účinnost závisí na instalovaných strojích, zařízeních a technologiích. 

Systém čištění odpadních vod je však poněkud sloţitější.  Je ve své podstatě zaloţen na aplikaci přírodních 

procesů a zákonitostí. Víte, ţe na odstraňování znečištění z odpadní vody se podílejí mikroorganismy? Ty 

ke svému ţivotu potřebují vhodné podmínky, např. stálý přísun „potravy“, a to ani moc, ani málo, určitou 

teplotu a pH, některé potřebují kyslík, některé ne. Čistírna odpadních vod není mechanismus, který lze 

regulovat otočením knoflíku, ale systém, jehoţ funkce závisí na mnoha faktorech, zejména udrţení 

optimálních ţivotních podmínek pro mikroorganismy zajišťující biologické čištění.  

Návrh nové nebo rekonstruované ČOV vychází vţdy ze dvou základních hledisek. Jaká bude kvalita a 

mnoţství přiváděných odpadních vod a jaká má být dosaţena kvalita vyčištěných vod s ohledem na jakost 

vody v toku. V době provozu takto naprojektované a realizované ČOV se však mění jak charakter 

přitékajících vod, nejčastěji v důsledku změn v průmyslových výrobách, tak i legislativní předpisy týkající 

se vypouštění odpadních vod do vod povrchových. Technologická skladba a vybavení ČOV tak musí 

průběţně reagovat na tyto měnící se vstupní a výstupní podmínky. Zatímco dříve bylo na ČOV dostačující 

sníţit obsah organického znečištění, později bylo nutné zajistit odstraňování dusíku a fosforu (tzv. 

nutrienty), dnes se jiţ zabýváme obsahem zbytkových koncentrací léčiv, hormonů, drog atd. v odpadních 

vodách. Současně dochází i ke zpřísňování poţadavků vztahujících se k nakládání s odpadním produktem 

ČOV, tedy čistírenským kalem. Na tyto skutečnosti musí adekvátně reagovat i provoz a rozvoj ČOV, čehoţ 

jsou ČOV Polička a její historie poměrně názorným příkladem. Výstavba městské ČOV Polička byla 

zahájena v roce 1954, do provozu byla ČOV uvedena v roce 1960. V následujících desetiletích provozu 

ČOV byla provedena řada zásadních změn v její technologii, a to v rámci dílčích intenzifikací či 

komplexních rekonstrukcí. Kvůli hydraulickému a látkovému přetěţování ČOV a nízké účinnosti čištění 

byla v letech 1988 – 1991 realizovaná první rekonstrukce ČOV. Kapacita ČOV byla tehdy navýšena na 

14.400 EO. V letech 2000 – 2002 byla provedena komplexní rekonstrukce ČOV, a to s ohledem na vývoj 

produkce průmyslových odpadních vod, předpokládaný rozvoj města, zpřísněné legislativní poţadavky na 

kvalitu vypouštěných vod, nutnost zvýšení účinnosti odstraňování znečištění a v neposlední řadě i nutnost 

modernizace strojního vybavení. Kapacita ČOV byla navýšena na 28.550 EO. V roce 2008 byla doplněna 

technologie ČOV o řízené odstraňování fosforu, včetně zajištění kontinuálního monitoringu zbytkových 

koncentrací fosforu na odtoku ČOV. V letech 2017 aţ 2019 byla v rámci stavby „Intenzifikace ČOV 

Polička“ realizována nezbytná rekonstrukce mechanického předčištění a biologického stupně, pro bezpečný 

provoz ČOV naprosto zásadní dostavba druhé dosazovací nádrţe a nové vystrojení původní dosazovací 

nádrţe. Dále bylo doplněno zařízení pro zahuštění produkovaného čistírenského kalu, provedeny nové 

rozvody silnoproudu, výměna ASŘ a prvků měření a regulace. V říjnu 2021 byla zahájena další akce, 

jejímţ předmětem je rekonstrukce dešťové zdrţe a zvýšení hydraulické kapacity ČOV s cílem v maximální 

moţné míře eliminovat vypouštění odlehčených nečištěných vod do recipientu, ke kterému dochází v době 

intenzivních či déletrvajících sráţek. 

Stěţejním úkolem současnosti je řešení likvidace či vyuţití čistírenských kalů. Kal z ČOV Polička 

dlouhodobě splňuje limity pro obsah těţkých kovů i specifických organických látek stanovené pro aplikaci 

na zemědělskou půdu, nebude však splňovat mikrobiologická kritéria, která vejdou v platnost v brzkém 

výhledu. Očekávaná změna legislativy si vynutí změnu způsobu nakládání s čistírenským kalem, coţ bude 

v případě ČOV Polička znamenat buď investici do nové technologie zpracování kalu, nebo zajištění 

odběratele schopného zabezpečit likvidaci kalu v souladu se zákonnými poţadavky. V obou případech však 

lze očekávat nárůst nákladů na likvidaci tohoto odpadu, které představují společně s náklady na el. energii 

nejvýznamnější část provozních nákladů ČOV. O tom, jak mohou ovlivňovat producenti odpadních vod 

náklady na provoz kanalizace a ČOV, si řekneme příště.                                      VHOS, a.s. 

 

 



                                                                                                                     

                                                                                                  Knihovna  
Knihovna samozřejmě pracuje i v novém roce a je mi velkým potěšením představit čtenářům novinky, 

které se mi podařilo koupit během lednových sníţených cen a výprodejů…. 

 

 15 roků lásky- Patrik Hart, román  

Realita umí být neuvěřitelná a skutečné události někdy působí nepravděpodobně. Aleš by do svých třiceti dvou 

let nevěřil, že jeho život bude vypadat takhle. Představoval si ho úplně jinak. Jednoho dubnového odpoledne 

roku 2001 se zamiloval do ženy, která na něj naložila takovou porci lásky, že by to porazilo i vola. Tento 

román vypráví o všem, co musel zvládnout, aby se s tou láskou naučil žít. Je to příběh o výjimečném štěstí a 

radosti, které dlouho vypadají jako velký průser.  

Tajemství-Radka Třeštíková, román 

Napínavé vyprávění o lidech v horách a horách mezi nimi, které už nejde obejít, ale dá se z nich spadnout a dá se 

v nich ztratit. Stejně jako v té šílené spoustě tajemství, co si v sobě pečlivě střeží dospělí i děti. Budete se modlit, 

aby vám aspoň někdo z nich něco prozradil a aby si řekl o pomoc hlasitěji než úplným tichem. Všichni občas 

potřebujeme někoho, kdo nás zachrání. 

 
Mravní kodex- Brad Thor, triller 

Scot Harvath, elitní agent soukromé zpravodajské agentury, shlédne krátké video zobrazující 

záznam brutálního vyhlazení lékařského centra v zapadlém koutě Konga. Celé přepadení je 

záhadné i tím, že všichni střelci byli vybaveni speciálními obleky proti biologickému nebezpečí. Harvath se 

rozhodne přijít celé věci na kloub a vyráží na průzkumnou misi do pralesů centrální Afriky. Brzy však vyjde 

najevo, že přepadení bylo součástí něčeho mnohem většího. Něčeho, co hrozí vyhubením většiny lidstva…  

 
Přepadení ve vzduchu- Jonas Bonnier- světová detektivka 

23. září 2009 brzy ráno vypukne poplach – je přepadena centrála bezpečnostní agentury G4S ve Västberga ve 

Stockholmu. Lupiči přiletí helikoptérou a po krátké době také odletí s téměř čtyřiceti miliony švédských korun na 

palubě. Nepadne přitom jediný výstřel. Jonas Bonnier napsal svižný thriller, který vychází z jedinečných 

výpovědí dopadených aktérů loupeže a je plný překvapujících detailů zločinu, který šokoval celý svět.                                                                                                                    
                                                                                                                                                      Popisky: internet 

                                                                            … a další zajímavé knihy.  

 

Také trocha statistiky na začátek roku:  

V knihovně máme 2 596 knih, z toho je 402 

naučných. Vloni přibylo do kniţního fondu 

143 knih (darem, nákupem) a 41 jich bylo 

vyřazeno – většinu si můţe kdokoliv vzít 

v knihovničce ve verandě budovy obecního 

úřadu v přízemí. V roce 2021 chodilo do knihovny 66 čtenářů, z toho bylo 15 dětí do 15ti let a celkem si 

půjčili 492 výpůjček.  

            

Co je asi největší novinkou v lednu – v knihovně máme MYŠI!  

Ale abych si neodradila většinu čtenářek (ţenské se všeobecně 

myší bojí ) musím to uvést na pravou míru…Myši sice máme, 

ale jsou placaté, měkoučké a moc hezké. Dostali jsme je darem od 

paní, která si nepřeje být jmenována (díky, Lucko  ) jako dárek a 

zápisné do naší knihovny. To je moc milé a já nyní musím 

s háčkovanými záloţkami -  myškami a srdíčky smysluplně 

naloţit. Proto jsme se rozhodla, ţe myšky budou jako odměna pro 

nové dětské čtenáře, kteří se letos do naší knihovny zapíšou, půjčí si a 

PŘEČTOU alespoň 5 knih. Záloţky – srdíčka dostanou jako dárek čtenáři – 

dospěláci, kteří přijdou do knihovny v den svých narozenin nebo svátku!                                                                                                         

 

Více se mi toho na stránku nevejde, ale 

co musím vtěsnat je pozvání do naší knihovny! 

                                                                                                                                                  

Těším se na vás každou středu od 15-17.00 hod  

                                Knihovnice Romana                                                                                                           

 

 



 

  INZERCE:  

Zemědělská společnost I.AGRO Oldřiš a.s. hledá zájemce na pracovní 

pozici: ošetřovatel skotu / krmivář, kladný vztah ke zvířatům a ŘP – 

skupiny T podmínkou. 

Jedná se o 2 směnný provoz, pracovní fond 39 hod / týdně, hrubá mzda: 27000-32000/měsíc. 

Nabízíme: 25 dnů dovolené, stravenky, příspěvek na penzijní připojištění, 13. plat, motivační odměny.  

Kontaktní osoba: Lossmannová Helena, mobil: 602 644 289, e-mail: hlossmannova@gmail.com 
 

   Nabídka brambor: 

I.AGRO Oldřiš a.s. nabízí konzumní brambory Adéla, balení v pytlích 

25kg, cena 5Kc/kg. Kontakt 601384393 nebo 461747152 

 

           Nabídka pracovního místa  

Firma HEMT, spol. s.r.o.  nabízí volné pracovní místo.  

                                            Bližší informace na tel. 720 329 784 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Něco k pobavení na 

konec… 

Na straně č. 5 jste si mohli 

přečíst statistiku obyvatel 

v Oldřiši za rok 2021, která 

není moc přívětivá.  

Prvním novým občanem obce 

roku 2022 je náš hostinský, 

který zde jiţ 16 let 

provozuje  pohostinství, 

známé jako „Hyltn“.  

Recesistické uvítání mezi 

občany Oldřiše mu připravili 

přímo v hospodě jeho 

„štamgasti“ . 

Fotografii rádi na ţádost pana 

Jiřího Salvy uveřejňujeme, 

protoţe se drţíme hesla: 

„Sranda musí být, i kdyby na 

chleba nebylo!“  
 

(pro nezasvěcené -  v obci se slavnostně vítají nově narozené děti – občánci naší obce)    

 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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